

Fælleskontoret

Agro Food Park 15, Skejby

8200 Aarhus N

Telefon 8740 5000

info@landboudom.dk
www.landboudom.dk

25. februar 2025

Forretningsudvalg for pløjning
Landsudvalget (LPU)
DAGSORDEN : Onlinemøde
Tid & sted: Torsdag d. 20. januar kl. 20.00 – 21.30

Onlinemøde: Link rundsendt på mail

Ordstyrer:
Referent:
Deltagere: Hugo K., Jacob N., Jonas R., Rasmus og HC

Punkter	Kommentarer	Bemærkninger/ Beslutning
1. Valg af ordstyrer og referent (ca. 2 min.)		Ordstyrer: Rasmus Referent: René
2. Godkendelse af dagsorden (ca. 2 min.)		Tilføjelse af pkt. 9 Hugo om DM '26 (under Evt.). Rasmus om DM '25 (under Evt.)
3. Godkendelse af referat fra seneste møde (bortfalder)		
4. Velkomst og introduktion til mødet (ca. 5 min.) v. formand Hugo Kudsk	Hugo byder velkommen og understreger at der i aften skal træffes beslutninger. Rasmus byder ind med en glæde over at kunne være en del af udvalget.	
5. Fordeling af LPU's arbejdsområder for året 2025 (ca. 15 min.) Se vedhæftede referat fra Pløjningens Dag og vedhæftet grafisk overblik over LPU.	Udarbejdet og fordelt!	Vedhæftes referatet.
6. Gennemgang af forslag/forespørgsel til WPO (ca. 20 min.) På baggrund af et aftenmøde hos Hugo Kudsk, er vedhæftede forslag blevet til. Hugo gennemgår forslaget og det afgøres, hvorledes vi som LPU kan gå videre med det.	Forslaget gennemgås og "spidises til" i formuleringerne. Punktet ift. pkt. 3a og 3b skal udspecificeres, således meningen hermed fremgår tydeligt. Det aftales at det engelske forslag skal udfærdiges på LU-brevpapir. Vi skal evt. spørge Christian Orthmann om at være medunderskriver?	RH flytter det på officielt LU-brevpapir. Hugo og Christian Orthmann underskriver dokumentet. (HC påfører de egentlige underskrifter (digitalt)). Hugo afsender mail til Lars Gammelvind og Anna-Marie McHugh.

a. Forslaget skal endeligt beslottes og den videre arbejdsgang fastlægges.	Forslaget skal sendes til WPO-formanden og generalsekretæren og der skal anmodes om at forslaget behandles snarest muligt.	
7. Drøftelser og beslutninger fra Novembermødet (ca. 20 min.) Se referatet fra Novembermødet (medsendt som bilag). Pkt. 14b, 14c, 14d og 14f.	14b GPS i Farmklassen Kan vi få lavet noget video v. MidtVest-stævnet? 14c Præmiering af bedste nypløjere/debutanter v. DM 14d Nøglen skal udfyldes og rundsendes 14f HeadMasters rolle i fremtiden	JN tager fat i MidtVest ift. evt. at få lavet lidt video til SoMe ... 😊 Vi skal arbejde med dette i udvalget – evt. finde en fast præmie-sponsor. RH sender nøglen til udfyldelse hos HC og Lene. Drøftelser på kommende møde!
8. Orientering fra Veteranpløjeklubbernes Regeludvalgsmøde (ca. 10 min.) v. LPU-repræsentant, René Husted	RH orienterer. Referat fra mødet medsendes som bilag.	
9. Indkomne forslag (ca. ?? min.) Retningslinjer for dækning af udgifter til internationale pløjestævner: Sekretariatet foreslår, at alle pløjere og trænere får dækket et beløb, der svarer til en returflybillet til den nærmeste lufthavn i det område, hvor stævnet afholdes. Erfaringsmæssigt plejer det at ligge på omkring 2000 kr. pr. deltager. I det tilfælde hvor man selv kører i bil, foreslår sekretariatet, at LU dækker samme beløb (2000 kr.) pr. deltager uanset, om man kører i samme bil eller i flere biler. Begrundelsen for forslaget er at skabe lige og fair støtte til alle, der deltager i internationale pløjeaktiviteter.	Det skal (muligvis) specificeres i forslaget, hvorvidt der kan opnås støtte til udgifter vedr. internationale stævner i DK? Det nævnes, at dette foregår ud fra et tillidsprincip, hvor sekretariatet er behjælpelige med de endelige bookninger. Er der behov for etiske/moralske retningslinjer ift. dette (flyvning eller særlige rejseleverandører)? Dette ligger i regi af LU.	Forslaget kan først endeligt vedtages når spørgsmålene er besvaret.

Med internationale pløjeaktiviteter menes VM i standardplov og vendeplov, EM i vendeplov, NM i Senior standardplov og NM i Junior standardplov samt NM i Junior Vendeplov		
10. Evt. (ca. 10 min.)	Hugo: Orientering vedr. DM '26 (Region Storstrøm) Der arbejdes på en vært. Styregruppen har efterspurgt hjælp ift. dimensionering ifm. overnatninger. Hugo: Ønskes et referat fra Skolepløjernes DM-evaluering fra '24. René: Orientering vedr. DM '25 Region FYN er godt i gang og RH bliver orienteret snarest muligt. De efterspørger hjælp til "det pløjetekniske", og RH formidler kontakt til Hugo og Ole Elkjær. Jacob: Orientering vedr. DM'27 50% af styregruppen er allerede på plads!	

Venlig hilsen



René Husted
(sekretær på vegne af LU)

Hugo Kudsk
LPU's forretningsudvalg